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Farmářské trhy a blešák v Ostopovicích
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Nová knihovna v cílové rovince
Stavba nové knihovny a obecního sálu pokročila 
a v době, kdy píšu tento text, je těsně před dokončením. 
V průběhu léta budeme knihovnu postupně vybavovat 
novým nábytkem a pustíme se také do úprav zahrady za 
novou budovou. Se zahájením plného provozu knihov-
ny i sálu pak počítáme v průběhu září. 

Možná jste už zaznamenali i změnu na pozici knihovni-
ce, kdy paní Alenu Vamberovou po osmi letech vystří-
dala Markéta Krapková. Sluší se na tomto místě paní 
Vamberové za její dlouholetou svědomitou péči o obec-
ní knihovnu a především čtenáře a čtenářky všech gene-
rací poděkovat.

Nová knihovna však bude nabízet nejen knihy k zapůj-
čení, ale celou řadu dalších kulturních zážitků. O jejich 
organizaci, stejně jako o webové stránky či sociální sítě 
knihovny, se bude starat nová kulturní referentka Adéla 
Rujzl. Co všechno bude nová knihovna nabízet, však 
můžete ovlivnit i vy, pokud vyplníte dotazník. Ten na-
jdete, stejně jako pár dalších detailů o našich plánech, 
v samostatném textu uvnitř zpravodaje.

Hledáme dobrovolníky i brigádníky 
pro pomoc s organizací kultury v obci
Jaké obecní akce máte nejraději? Hody, plesy, spor-
tovní akce nebo třeba akce pro děti? Nebo vám třeba 
nějaké akce v obci chybí? A nepřemýšleli jste ně-
kdy, že byste se na jejich organizaci chtěli sami po-
dílet? A třeba je i vylepšit? Pokud je vaše odpověď 
alespoň na jednu z posledních otázek kladná, ozvěte 
se nám!

V Ostopovicích totiž organizujeme stále více kultur-
ních a společenských událostí a to si žádá mnoho sil. 
Naše kulturní komise pracuje na plné obrátky, ale pokud 
chceme dlouhodobě udržet počet i úroveň pořádaných 
akcí, nedá se to v těch několika lidech zkrátka zvlád-
nout. Proto hledáme dobrovolníky nebo brigádníky, 
kteří nám pomohou s jejich organizací. Nic velkého – 
pomoc na pokladně nebo v šatně, organizace dopravy, 
prodej občerstvení, příprava programu pro děti, vystu-
pování v roli pohádkových bytostí, organizace besedy 
nebo chystání sálu na ni, domlouvání kapel nebo tech-
niky… Zkrátka cokoliv, co přispěje k uskutečnění další 
příjemné události v obci.

Přidejte se k nám a udělejte radost sobě i svému oko-
lí, zlepšete si karmu nebo přivydělejte pár korun. 
A nebojte se, pokud nám podáte prst, ruku vám neu-
trhneme… :).

Letní noc se vrací ke Třem břízám
Po několikaleté přestávce se ke Třem břízám vrací oblí-
bená Letní noc. Nezapomeňte si proto v kalendářích vy-
značit sobotu 22. července. Bude to velké! Na poslední 
prázdninový víkend pak připravujeme oblíbené Loučení 
s létem a v sobotu 9. září se můžete těšit na řadu skvělých 
divadelních představení na festivalu Husa na dálnici.  

Oprava spojnice ulic 
Zahradní a Vinohradská
V průběhu května jsme vybudovali nové odvodně-
ní a položili nový asfaltový povrch na propojce mezi 
ulicemi Zahradní a Vinohradská. Prodloužili jsme zde 
také o jednu lampu veřejné osvětlení, což jistě zpříjemní 
noční cesty mezi centrem obce a lokalitou Padělky.

Oprava hlavní silnice
V posledním čísle zpravodaje jsem psal o tristním stavu 
krajské komunikace. Poté, co si v polovině dubna bě-
hem jediného deštivého odpoledne prorazilo na krajské 
komunikaci pneumatiku nejméně šest řidičů, usoudila 
i Správa a údržba silnic, že stav krajské silnice prochá-
zející obcí je už skutečně neudržitelný. Dočkali jsme 
se tak nového asfaltu na těch úplně nejhorších úsecích 
a zrychlila se i příprava celkové opravy ulice Lípové.

Foto: Petr Vlach

Foto: Jan Symon
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Škodu způsobenou 
nezodpovědným řidičem 
nakonec uhradí obec
V prosinci loňského roku na zasněžené vozovce nezvlá-
dl řidič automobilu Tesla řízení, vjel na křižovatce ulic 
Nová a Lípová na chodník a poškodil zábradlí podél 
chodníku. To se může stát, řekli byste si. Hlavně, že 
nebyl nikdo zraněn. Způsobená škoda je pak hrazena 
z povinného ručení, které musí mít každé vozidlo. 

Celou situaci naštěstí zdokumentoval další projíždějící 
řidič, prý pro případ, že by viník škodu nenahlásil a ujel. 
A to se také skutečně stalo. Díky fotografii se nám ná-
sledně viníka nehody podařilo dohledat a ten dokonce při 
prvním telefonickém kontaktu nehodu potvrdil a přislíbil, 
že ji nahlásí na pojišťovnu. To se už ale nestalo a neho-
du tak začala se zpožděním šetřit policie. Řidič najednou 
začal tvrdit, že sice najel na chodník, ale zábradlí se roz-
hodně ani nedotkl. Prý už bylo poškozené. 

Policii se během vyšetřování nepodařilo najít žádného pří-
mého svědka nehody a fotografie dokumentovaly pouze 
situaci po nehodě. Poté, co jsme se dozvěděli, že se po-
licie chystá věc odložit, jsme se ještě pokusili najít další 
důkazy. Havarované vozidlo totiž bylo polepeno velmi 
specifickou duhovou fólií a na místě by tedy měly být její 
úlomky. Ty jsme tam také našli a předali policii. Ale ani 
to nestačilo, při kontrole vozidla už žádné poškození ne-
bylo patrné. Řidič nejspíše poškozenou fólii stihl vymě-
nit a policie nakonec nehodu stejně odložila. A protože 
v závěrech přestupkového řízení bylo uvedeno, že nedo-
šlo k  poškození vozidla ani majetku třetí osoby, byli jsme 
nakonec nuceni již vyplacené pojistné plnění vrátit. Škoda 
ve výši přes 28 tisíc korun tak nakonec půjde k tíži obce.

Kontaktoval jsem ještě řidiče a majitele vozidla s dota-
zem, jak se cítí poté, co následky jeho řidičské nešikov-
nosti nakonec uhradí prostřednictvím obecního rozpoč-
tu občané Ostopovic. Po drobném zaváhání odvětil, že 
je rád, že právo zvítězilo, a rychle zavěsil... 

Jan Symon
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Posílení autobusové linky č. 51
Od začátku května došlo k posílení linky č. 51 o tři páry 
spojů v dopoledních hodinách. Jelikož se jedná o nad-
standardní spoje, dohodli jsme se na financování jejich 
provozu s obcí Moravany. Naše obec za posílené spoje 
do konce letošního roku zaplatí necelých 120 tisíc Kč. 

V obci vzniká nová ulice
Na pozemcích za ulicí Větrnou zahájil soukromý inves-
tor výstavbu nové ulice. Obec ji do své správy převez-
me až poté, co bude zkolaudována. Ulice zatím nemá 
ani název, a proto vyzýváme veřejnost, aby nám zasílala 
návrhy na její pojmenování. O názvu pak na podzim 
rozhodne zastupitelstvo obce.

Krásné léto!
Jan Symon

Nové hřiště na pétanque v ulici U Dráhy 
Nové hřiště na pétanque vzniklo na začátku června 
v těsném sousedství workoutové plochy v ulici U Drá-
hy. Bližší informace o této z Francie pocházející spole-
čenské hře naleznete v samostatném článku uvnitř zpra-
vodaje. Rekreační plochu doplnila i mlžná sprcha, která 
především v letních měsících poskytne vítané osvěžení 
po sportovním výkonu. 

Foto: Jan Symon

Foto: Jaroslav Šebánek
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Výpisy usnesení z 2. zasedání 
zastupitelstva obce ze dne 18. 5. 2023

• Usnesení č. 1.1 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje za ověřovatele 
zápisu o průběhu 2. zasedání zastupitelstva Petra Vlacha 
a Jaroslava Šebánka.
Hlasování: pro  13, proti 0, zdržel se 0  

• Usnesení č. 1.2 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje program zasedá-
ní zastupitelstva.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0  

• Usnesení č. 2 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí usnesení 
z jednání rady obce ze dne 27. 2., 23. 3., 3. 4., 17. 4., 4. 5. 
a 15. 5. 2023.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0

• Usnesení č. 3 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice bere na vědomí Rozpočto-
vé opatření č. 8/2022 – viz příloha č. 1.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0

• Usnesení č. 4 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje celoroční hos-
podaření obce a Závěrečný účet obce za rok 2022 včetně 
Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce bez vý-
hrad.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0 

• Usnesení č. 5 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Účetní závěr-
ku za rok 2022 a hospodářský výsledek – viz Protokol 
o schvalování účetní závěrky – příloha č. 2 tohoto zápisu.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0

• Usnesení č. 6.1 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje poskytnutí indi-
viduální dotace spolku LuckyCats, z. s., se sídlem U Dráhy 
414/3, 664 49 Ostopovice, zastoupenému Lucií Pokorovou, 
ve výši 10.000,- Kč. Zastupitelstvo obce Ostopovice schva-
luje uzavření příslušné smlouvy o poskytnutí individuální 
dotace a pověřuje starostu jejím podpisem.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0 

• Usnesení č. 6.2 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje poskytnutí indi-
viduální dotace Tělocvičné jednotě Sokol Ostopovice, se 
sídlem Osvobození 17/4, 664 49 Ostopovice, zastoupené 
Pavlem Krejčíkem, ve výši 180.000,- Kč. Zastupitelstvo 
obce Ostopovice schvaluje uzavření příslušné smlouvy 
o poskytnutí individuální dotace a pověřuje starostu jejím 
podpisem.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0 

• Usnesení č. 6.3 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice neschvaluje poskytnu-
tí individuální dotace spolku KasProCats, z. s., se sídlem 
Za Potokem 49, Janovice, 595 01 Velká Bíteš, zastoupené-
mu Lubomírem Kristkem, ve výši 10.000,- Kč.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0 

• Usnesení č. 7 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje Rozpočtové 
opatření č. 3/2023 – viz příloha č. 3.
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0

• Usnesení č. 8 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje kupní smlou-
vu na pozemek p. č. 167 v k. ú. Ostopovice za celkovou 
kupní cenu 85.800,- Kč mezi Obcí Ostopovice jako kupu-
jící a Mgr. Janem Horským, roč. 1946, bytem Hradecká 
2526/3, 130 00 Praha 3, jako prodávajícím a pověřuje sta-
rostu jejím podpisem. 
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0

• Usnesení č. 9 – 2/2023
Zastupitelstvo obce Ostopovice schvaluje kupní smlouvu 
na pozemek p. č. 1507/31 v k. ú. Ostopovice za celkovou 
kupní cenu 45.000,- Kč mezi Obcí Ostopovice jako kupu-
jící a Mgr. Janem Horským, roč. 1946, bytem Hradecká 
2526/3, 130 00 Praha 3, jako prodávajícím a pověřuje sta-
rostu jejím podpisem. 
Hlasování: pro 13, proti 0, zdržel se 0
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Žádáme občany o omezení hlučných 
činností jako sekání trávy sekačkou 
nebo křovinořezem, řezání motorovou 
pilou a další podobné práce ve dnech 
pracovního klidu a o státem uznaných 
svátcích. Děkujeme za ohleduplnost 
ke svému okolí.
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Přijďte si zahrát pétanque

„Jeu de boules“ je název hry, kterou ve Francii může-
te sledovat snad v každém parku. V překladu znamená 
„hra s koulemi“ a její nejznámější formou je pétanque.

Pétanque není obyčejná hra. Je to uklidňující balzám na 
nervy. Hra, která se dá hrát v každém věku a proti ko-
mukoli.

Pétanque je hra, která má svůj původ ve francouzském 
Středomoří. 

Připravili jsme pro vás nové hřiště na pétanque, které 
se nachází ve sportovním areálu na ulici U Dráhy, jehož 
součástí je i workoutové hřiště. Rádi bychom do areálu 
přivedli další spoluobčany, kteří se rádi scházejí a touží 
zažít i trochu toho sportovního adrenalinu.

Hřiště je volně přístupné, a pokud by se ukázalo, že by 
bylo vhodné mít dopředu jistou rezervaci hracího času, 
tak bychom zřídili i jednoduchý rezervační systém na 
stránkách obce.

Nově jsme pro vás také nainstalovali mlhovou sprchu, 
která určitě přijde vhod v parních letních dnech.
Většina z vás asi o pétanque slyšela, ale nejste si jis-
ti, jaká jsou vlastně pravidla. Proto zde nabízíme jejich 
jednoduchou verzi.

• Ke hře jsou potřeba kovové koule o průměru 70 až 
80 mm a malá dřevěná kulička (hodnoty bývají do-
držovány většinou u turnajů). Váha koulí nesmí pře-
kročit 800 g. Malá dřevěná kulička, tzv. „cochonette“ 
(prasátko), má průměr 30 mm.

• Proti sobě mohou hrát dva hráči nebo dvě družstva 
o dvou nebo třech spoluhráčích. Ve hře „hráč versus 
hráč“ má každý 3 koule. Ve hře „dva hráči versus dva 
hráči“ má každý z hráčů opět tři koule. Pokud proti 
sobě hrají družstva o třech hráčích, má každý pouze 
dvě koule. Součet koulí v týmu musí být šest.

• První družstvo je určeno hozením mince nebo doho-
dou. Hráč ze začínajícího družstva vybere startovní 
místo tak, že na zem nakreslí kruh, ze kterého se ná-
sledně budou házet koule.

• Hráč nahodí prasátko do vzdálenosti 6 až 10 m.

• Poté tento hráč hází svoji první kouli co možná nej-
blíže k prasátku. Obě hráčovy nohy musí zůstat 
v kruhu, dokud se koule nedotkne země.

• Protihráč se postaví do kruhu a snaží se hodit svoji 
kouli blíž k prasátku. Může tak učinit i vyražením 
soupeřovy koule nebo prasátka.

• Vždy hází družstvo, které prohrává, až do doby, než 
se ujme vedení nebo spotřebuje veškeré koule.

• Když už družstvo nemá koule, hráči druhého družstva 
 házejí své zbývající koule.

• Hráči v družstvu se mohou libovolně střídat – pořadí 
není určeno. Nemohou si však předávat koule.

• Body za jedno kolo se počítají ve chvíli, kdy ani jedno 
družstvo nemá žádné koule. Vítězné družstvo získá-
vá jeden bod za každou kouli, která je blíže prasátka 
než první nejbližší koule poražených. Tzn., že jeden 
bod dostane družstvo, co má kouli nejblíže ke ko-
šonku, plus jeden bod za každou další kouli, co je 
nejblíž.

• Hráč družstva, které vyhrálo předchozí kolo, hází 
prasátko z místa, kde leželo v závěru hry. Vítězem je 
družstvo, které získá celkové skóre 13 bodů.

Přejeme pěknou hru a budeme rádi za vaši zpětnou 
reakci.

Petr Vlach
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Foto: Petr Vlach
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Jarní brigády
Členové komise pro životní prostředí se s dalšími po-
mocníky na jaře několikrát sešli, aby uklidili odpad 
v okolí Ostopovic. Brigády se konaly v dubnu a opět 
se v přírodě našlo mnoho pohozených věcí. Uklizena 
byla necelá tuna odpadků. V rámci brigád také probíha-
la úprava okolí výletiště U Tří bříz. Zde pod taktovkou 
komise pro kulturu a spolkovou činnost. Na výletišti 
jsme pak začátkem května opravili povrh betonové ,,ta-
neční“ plochy a přístřešek pro kapelu. Děkujeme všem 
zúčastněným za pomoc! 

Tráva k dispozici
Zájemcům přenecháme k posekání a nasušení luční trá-
vu z okolí Ostopovic. Chov domácích zvířat, jako jsou 
králíci nebo slepice, je stále populární. Pokud by se na-
šel zájemce, který trávu využije, můžeme se domluvit 
na místě a případném převozu nasušeného sena.  

Ukládka pneumatik
Od května přijímáme na likvidaci ve sběrném dvoře 
pneumatiky zdarma. Pneumatiky mohou být o rozmě-
rech kategorie B a C i s diskem.

Jaroslav Šebánek

Údržba obceÚdržba obce

Výpomoc při údržbě
Do údržby veřejné zeleně přijmeme 
brigádníky na placenou výpomoc s péčí 
o trvalkové záhony, pro základní zahradní 
práce a sekání trávy. 
Zájemci se mohou hlásit na OÚ nebo 
ve sběrném dvoře, popřípadě 
na tel. 775 539 230 u správce údržby.
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Všechna foto: Petr Dubjak



Farmářské 
trhy a blešák

V dubnu a květnu se po covidové pauze 
konaly farmářské trhy. V květnu jsme 
také uspořádali první ostopovský ble-
šák. Dvacítka trhovců přijela se svými 
produkty nebo výrobky na oba termíny. 
Účast prodejců na blešáku byla zpo-
čátku komorní, ale chtěli bychom tuto 
akci pořádat pravidelně. Pokud blešák 
lidi zaujme, tak i ve vlastním termínu 
mimo farmářské trhy. V květnu atmo-
sféru trhu doprovodily svými vystoupe-
ními žákovské orchestry ZUŠ Střelice 
pod vedením Jana Galii. Další termíny 
jsou vypsány na podzim, a to 7. října 
a 25. listopadu.   

Jaroslav Šebánek

Kdy, kde a v kolik hodin 
se blešák a trhy konají?
7. 10. farmářský trh a blešák
25. 11. farmářský trh
Akce se koná na návsi obce 
U Kaple vždy v sobotu 
od 8:00 do 12:00 hod. 

Kolik stojí prodejní místo, 
musím za prodej něco platit?  
Prodej věcí na blešáku a pře-
bytků ze zahrady je zdarma.  

Na čem mohu prodávat?
Můžete mít vlastní stánek, stůl, 
židle, stan a nebo Vám zapůjčí-
me pivní set (stůl, lavice) a stan. 

Jak se blešák a trhy 
propagují?
Plakáty, na webu obce, 
na Facebooku a šířením 
mezi lidmi.

Jaké věci mohu prodávat?
Porcelán, hračky, knihy, 
obrazy, gramodesky, staré 
fotografie a pohledy, známky, 
keramiku, sošky, nádobí, nářa-
dí, drobný nábytek, rybářské 
vybavení, armádní vybavení, 
hudební nástroje a mnoho 

Jak se přihlásit?

dalšího z půdy. Vypěstované 
přebytky ze zahrady – zeleninu, 
ovoce nebo výrobky z nich 
jako jsou marmelády, džemy, 
sirupy, zavařeniny. 

Co nemohu na blešáku 
a trhu prodávat?
Nepřiměřené množství textilu, 
velký nábytek, autodíly/moto-
díly (mimo těch na veterány), 
spotřební zboží

Potřebuji povolení 
k prodeji?
Konkrétní informace k potřeb-
ným povolením Vám sdělí 
pořadatel podle sortimentu 
nebo věcí, které budete nabí-
zet. Při prodeji potravinářských 
produktů musí být dodržena 
pravidla, určená KVS a SZPI.  
  
Do kdy se mohu přihlásit? 
Průběžně, nejpozději 3 dny 
před konáním akce. 

Kde se mohu přihlásit? 
Prostřednictvím OÚ Ostopovice 
nebo organizátora na e-mailu: 
sbernydvur@ostopovice.cz, 
+420 775 539 230.

Přijďte nabídnout přebytky ze zahrady nebo 
prodat, koupit či vyměnit staré a nepoužívané 
věci na bleší a farmářský trh.

Další informace také naleznete na webových stránkách obce 
www.ostopovice.cz a na Facebooku: Farmářské trhy Ostopovice.  

8
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Život v obci

Všechna foto: Petr Dubjak
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Naše obec se první červnovou neděli proměnila v krá-
lovství obklopené pohádkovým lesem. Jeho tajemnou 
vstupní bránou vešlo bezmála 170 odvážných dětí s do-
provodem a vydalo se na stezku plnou úkolů, dobro-
družství a setkání s pohádkovými bytostmi.

Děti prošly provazovým bludištěm, pomáhaly Popelce 
s tříděním luštěnin, prokázaly svoji šikovnost v boji 
s drakem či při skoku v pytli a pirátům pomohly najít 
zlatý poklad. Zkouškou odvahy byl průchod temným 
tunelem, za kterým si s loupežníky vyzkoušely střelbu 
ze vzduchovky na terč, svoji chytrost využily při řešení 
úkolů a při poznávání rostlin za přítomnosti lesních vil.

A protože byly děti velmi šikovné, překonaly všechny 
nástrahy a uhádly pohádkovou tajenku, čekala je v cíli 
zasloužená odměna i zábava. Skákací hrad, malování na 
obličej, jízda na koníkovi – to vše bylo možné si v cíli 
U Tří bříz užít a občerstvit se limonádou, špekáčkem 
či palačinkou. Na své si přišli i milovníci cukrové vaty 
a ani dospělí účastníci nepřišli zkrátka.

Počasí vyšlo také pohádkově a celá akce se vydařila.

Děkujeme všem bytostem, které nám pomohly Pohád-
kový les uspořádat!

Za KuK Ilona Paulíková

Pohádkový les 2023

10
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Život v obci

Všechna foto: Petr Dubjak
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Velikonoční dílna

Příchod jara si letos dával načas, a tak jsme se ho snažili 
povzbudit a nalákat do jídelny ostopovické školy, která 
se v úterý 4. dubna proměnila ve velikonoční dílnu. Naše 
oblíbená floristka Jana Odrazilová nás v ní inspirovala 
k tvorbě svěží jarní a velikonoční dekorace a pod rukama 
účastníků a účastnic vznikly opravdu originální kousky.

Na své si přišly nejen dívky a ženy, ale i přítomní chlapci 
a pánové. Viktor Bečka připravil zásobu vrbového prou-
tí a instruktáž k pletení tradiční velikonoční pomlázky. 
Techniku pletení si poprvé vyzkoušely i některé z nás 
a úspěch mělo i pokračování tohoto kurzu u hostů re-
staurace Na Šenku.

Děkujeme všem, kteří se postarali o skvělou atmosfé-
ru velikonoční dílny – lektorům, účastníkům. Dík pa-
tří panu řediteli Juráčkovi za poskytnutí prostor, paní 
Lence Balážové a Hance Břenkové za přípravu lahod-
ného občerstvení a následný úklid našeho tvoření.

Ač na tento den připadlo Šedivé úterý, bylo to naše 
krásně barevné a veselé. A jen doufáme, že takové byly 
i vaše Velikonoce!

Za KuK Ilona Paulíková

Všechna foto: Petr Dubjak
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Pálení čarodějnic
Dostaveníčko si letos dali malí čarodějové, čarodějky, 
jejich příbuzní a známí v areálu naší sokolovny v neděli 
30. 4., v předvečer filipojakubské noci. Nezbytným do-
plňkem pro „průlet“ čarodějnou stezkou, která na účast-
níky sletu čekala, bylo koště. Ti, kteří ho nevyužili k do-
pravě na místo, si ho mohli vlastnoručně nebo s pomocí 
svého doprovodu vyrobit hned při vstupu. Na čtrnácti 
stanovištích stezky plnily děti znalostní a pohybové 
úkoly, které je dovedly k odhalení tajenky v cíli. 

Malí čarodějové, jak znělo i řešení tajenky‚ byli za její 
rozšifrování odměněni sladkou havětí a pavučinou, alias 
želatinovými bonbóny a cukrovou vatou. Žízeň mohli 
na čarodějném baru uhasit speciálními míchanými 
nápoji s netradičními názvy Gargamel, Popelka nebo 
Harry Potter, hlad zase nad ohněm opečeným špekáčkem.

Hranice, kterou připravili stárci, úspěšně vzplála a její 
ochrannou moc před zlými silami posílili zpěvem 
a hrou na hudební nástroje osvědčení hudebníci. Pose-
zení to bylo příjemné, i počasí nám nakonec docela přá-
lo, a celá akce se vydařila.

Za KuK Ilona Paulíková

Život v obci

Foto: archiv KuK
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Jarní zájezd 
za poznáním
Ve čtvrtek 18. 5. 2023 se uskutečnil jarní poznávací zá-
jezd, tentokrát na zámek v Jaroměřicích nad Rokytnou 
a do jejich okolí. 

Zámek je nádherný, jeho zahrada ve francouzském a an-
glickém stylu též, průvodkyně byly na vysoké úrovni, 
takže si všichni odnesli pěkný zážitek.

Po obědě v místím hotelu následovala prohlídka kozí 
farmy DORA v blízkých Ratibořicích. Byla s výkladem, 
byla poučná a byla vyšperkovaná možností ochutnávky 
a zakoupení produktů, které zde vyrábějí.

Pak už následoval zlatý hřeb dne, a to návštěva vinár-
ny u pana Matouše v Olbramovicích. Ochutnávka vín 
se slovním doprovodem samotného vinaře byla jako 
vždy hodně zajímavá. Po příchodu harmonikáře došlo 
na zpěv i tanec. Čas ovšem rychle ubíhá a všechno má 
svůj konec, takže po nezbytném nákupu a po rozloučení 
s panem majitelem se jelo domů. 

Počasí přálo, nálada byla výborná, takže nezbývá, než 
se těšit na někdy příště.

Za Klub seniorů Rudolf Fanta

14

Všechna foto: Petr Dubjak
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Ostopovické hody 2023
Jako již tradičně koncem června, ke svátku sv. Jana, 
proběhly i letos v naší obci Mladé hody. Po dlouhých 
měsících příprav a nácviků se stárci dočkali. V sobotu 
17. června proběhla předhodová zábava, na které uved-
la přítomné do varu velmi dobře hrající kapela Kulomet. 
Ve středu 21. června u bytovek na ul. Osvobození byla 
skácena mája, kterou pak ve čtvrtek stárci za pomoci 
dobrovolníků z řad obyvatel obce přenesli na sokolovnu. 
V pátek proběhlo tradiční zdobení a stavění máje, která, 
byť ne úplně závratně vysoká, ale statná, chvíli odolávala 
snahám o zasazení do vykopané díry, ve které stárci našli 
alkoholový pozdrav z minulých hodů, to na posilněnou :). 
V průběhu večera, kdy stárci máju hlídali před znehodno-
cením okolními chasami, stárky vázaly rozmarýny a zpí-
valy se hodové písně. V sobotu dopoledne byli občané 
Ostopovic za doprovodu dechové hudby Blučiňáci zváni 

na hody. Ve 14 hodin se pak vydal průvod obcí, kdy se po-
stupně na jednotlivých zastávkách přidávaly další a další 
stárky. Letos se účastnilo 8 párů stárků v ostopovických 
krojích, tzv. bílácích, a 8 párů stárků v kyjovských kro-
jích. S průvodem také šly krojované děti, které si odpole-
dne náramně užily. U obecního úřadu stárci získali za slib 
poklidného, avšak zábavného průběhu hodů z rukou pana 
místostarosty Petra Vlacha hodové právo a pak se celý 
průvod přesunul, se zastávkou u místní restaurace U Vo-
lejníků, na sokolovnu, kde stárci tradičně zatancovali be-
sedu. Večer proběhla hojně navštívená hodová zábava, 
k tanci i poslechu hráli opět Blučiňáci. Hody slavnostně 
zakončila v neděli ráno mše svatá u naší kapličky. Děku-
jeme za pomoc s organizací a už teď se těšíme na další 
ročník Mladých hodů v Ostopovicích.

Za KuK Michaela Loupová a Radka Dobšíková

Život v obci

15

Foto: Nikola Švancarová
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Ostopovické hody 2023

Kroje prvních dvou párů stárků – tzv. ostopovické bíláky, byly pořízeny z dotačního 
programu Jihomoravského kraje Podpora rozvoje v oblasti kultury v roce 2023.

16

Foto: Nikola Švancarová Foto: Petr Dubjak

Foto: Petr Dubjak
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Život v obci

17

Stárci roku 2023
Kamila Klementová – David Tuška
Adéla Pohanková – Martin Živěla

Kristýna Fromeliusová – Adam Tuška
Alžběta Rošická – David Berka

Barbora Novotná – Dominik Přinesdomů
Michaela Holmová – Tomáš Jeřábek

Barbora Pokorná – Martin Kukla
Eva Floriánová – Jakub Opršál
Eliška Trčková – Adam Volný
Lucie Volná – Milan Tomeček

Kamila Canová – Vojtěch Matýšek
Zdeňka Štěpánková – Lukáš Lebeda

Kristýna Tomašovičová – Jakub Šmídek
Nicol Pacalová – Ivo Stoklasa
Markéta Šandová – Jan Rotter

Betty Horáčková – Marek MenšíkFoto: Nikola Švancarová



Ostopovický zpravodaj  |  2023  |  číslo 2

Milé děti, žáci, vážení rodiče a čtenáři zpravodaje, po 
deseti měsících se opět rozcházíme na prázdniny a do-
volené. Možná si říkáte, jak ten čas letí. Pro některé na-
opak jde pomalu. Tak tomu bylo po celý školní rok pro 
více než 180 dětí a žáků naší školy. Každý z nich i každý 
zaměstnanec prožil spoustu zajímavých, napínavých, ně-
kdy i nudných chvil. Tak, jak to v životě bývá. Je těžké 
vybrat, co se za těch 10 měsíců podařilo, co se nepodaři-
lo. To musíme každý sám. Každopádně chci ocenit nad-
šení a nasazení našich žáků. Je pro nás pedagogy velká 
událost, když si páťáci mnohdy po 8 letech v naší škole 
stoupnou před ostatní a odprezentují svoji ročníkovou 
práci. Práci, kterou tvořili několik měsíců společně s ve-
doucím – učitelem školy. A pro nás je to velký cíl, který 
se podařilo v našich absolventech podpořit – žák si umí 
poradit v běžných situacích. Řekne, co potřebuje. Vyjme-
nuje, porovná, řeší, ptá se, vysvětlí, vytvoří.

Přeji našim páťákům, ale i všem ostatním, abychom 
získané dovednosti využívali po celý život. Velké po-
děkování všem zaměstnancům školy, kteří jsou dětem 
i žákům oporou.

Tak za dva měsíce na viděnou. To bude těch deset spo-
lečných měsíců před námi.

Za vedení školy Petr Juráček

Deset společných měsíců

18 Vešchna foto: archiv ZŠ a MŠ Ostopovice
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Jsem planeta Země
Rotuji kolem mé hvězdy Slunce. 
Žiji na místě třetím ve sluneční soustavě. 
Dělám lidem klid na spánek a hlučný hrom. 
Těším se na mořský úklid asi až potom. 

Christian Berger

Báseň životabáseň o planetě Zemi
Jsem planeta Země. 
Slyším, jak se všichni radují a na zem si malují.
Vidím širý vesmír, Slunce, hvězdy, planety. 
Točím se a rotuji ve dne v noci. 
Lidé na mne hází odpadky do řek i do zátoky. 
Bojím se, že mne zahubí. 
Raduji se jenom občas. 
Pozdravím Sluníčko, zamávám mu maličko.
Jsem planeta Země. 

Lucie Kopečková

Planeta Země
Jsem planeta Země, přitahuji věci. 
Jsem placatá? To jsou jen kecy. 
Rotuji kolem Slunce, 
vidím plavat i sumce. 
Nelétám si kam chci, 
jsem věrná svému Slunci. 
Být v sluneční soustavě se mi líbí, 
točí se svět kolem lidí. 
Točil by se kolem zvířat, 
viděla bych se můj osud smýkat. 
Jsem planeta Země. 
Točí se měsíc kolem mě. 
Jsem super. 
Jsem planeta Země. 

Klaudie Honzíková

Životabásně třetího ročníku 
k příležitosti oslavy Dne Země

Co je to životabáseň?
Je to báseň, ve které nejde o rýmy, 
ale o dokončení započatých vět. 
Stáváme se v nich tím, o čem nebo 
o kom píšeme, projektujeme v nich 
svůj vlastní život, své pocity...

19

Z naší školy

Rozloučení 
s naší školou
Prožili jsme na této škole skvělých pět let. 
Díky učitelům naší školy odsud odcházíme 
plni nových vědomostí a jsme připraveni 
na druhý stupeň. Také jsme prožili spoustu 
výletů a zážitků, které jsou nezapomenutelné. 
Chceme jim poděkovat za všechnu podporu, 
a že při nás vždy stáli. 
Chceme říct, že tahle škola je úžasná a že na 
ni budeme vzpomínat ještě dlouho. Někteří lidé 
se zde úplně změnili a za to jsme rádi, také 
si odsud poneseme inspiraci do dalších let 
našeho života. Našli jsme tu spoustu nových 
lidí, které jsme měli možnost mnohem více 
poznat. Naše třída je nezapomenutelná, 
stejně jako naše milá paní učitelka, 
která chtěla pro nás jen to nejlepší. 

Za páťáky zapsaly 
Alex Kozlová a Elena Laburdová

19



Co je to haiku?
Haiku je krátká japonská báseň 
s přírodní tematikou s daným počtem 
tří veršů a počtem slabik 5–7–5, 
ne vždy jsou tyto počty dodržovány...

20
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Výlet Kateřinky lanovka 2023. 
Foto: archiv MŠ a ZŠ Ostopovice

Z naší školy

21

Jarní probuzení
S prvními hřejivými paprsky se naše zahrada za-
zelenala a časem se objevil také čilý život v trávě, 
který děti zvědavě pozorovaly pod zvětšovacími 
sklíčky. Teplo nás lákalo ven. První větší akcí byl 
v dubnu Čarodějnický rej, který už jsme prožili 
na zahradě plněním různých aktivit.

Poslední dva měsíce školního roku jsou tra-
dičně bohaté na akce. V květnu děti pro radost 
všech maminek zatančily a zazpívaly při besíd-
kách k jejich svátku. Třída Myšek se proměni-
la ve včelí medvídky, Ježečci zahráli pohádku 
a ze Žabek se stala muzikantská rodina, která 
dokáže zahrát na všechny hudební nástroje. 
Navštívil nás také pár včelařů, který dětem 
přednesl zajímavosti ze života včel. Nejstateč-
nější z nich se mohly obléct do opravdového 
včelařského úboru.

V rámci poznávání Ostopovic a jejich oko-
lí jsme se vydali navštívit studánku v Šelši 
v době, kdy se tradičně odemyká. Několikrát 
jsme symbolicky otočili zlatým klíčem, aby 
studánce již neubývalo vody a aby nadále byla 
pro „poutníky“ vítaným osvěžením v parném 
létu i místem setkávání.

Celodenní výlet jsme tento rok zacílili na Mo-
ravský kras. Nejdříve jsme navštívili Kateřin-
ské jeskyně, potom jsme vyšlapali strmý kopec 
až k hornímu můstku Macochy, kde jsme se od-
vážně podívali až na její dno. Velkým zážitkem 
pro děti byla jízda lanovkou dolů k Punkevním 
jeskyním. Vláček nás dovezl zpět k autobusu 
a nezapomenutelný výlet byl u konce. 

V červnu nás čeká návštěva hasičů na Lidické, 
divadlo Rolničky a Zahradní slavnost s paso-
váním na předškoláky. Těsně před začátkem 
letních prázdnin ještě vyzkoušíme svou odva-
hu a přespíme ve školce bez rodičů. 

Prosluněné a klidné prázdniny 
přejí paní učitelky MŠ



 

Novinky z naší knihovny
Stavba nové budovy knihovny je v cílové rovince. Pro-
voz knihovny se na Lípovou vrátí po letních prázdni-
nách. Do té doby nás čeká spousta manuální práce – 
vybavování prostor nábytkem, velké stěhování knih 
a plnění polic – i úkoly méně hmatatelné, jako spuštění 
nového webu a plánování programu v kulturním sále. 

Mnohé se teprve začíná rýsovat, jedno datum si ale 
v kalendáři můžete zatrhnout už teď. Ve čtvrtek 5. října 
se chystáme knihovnu slavnostně pokřtít dnem otevře-
ných dveří v rámci třináctého ročníku festivalu Den ar-
chitektury.

Pravidelným návštěvníkům jistě neuniklo, že od března 
je v provizoriu na obecním úřadě vítá nová knihovni-
ce Markéta Krapková. Knihovnické žezlo převzala po 
Aleně Vamberové, která o ostopovické čtenáře pečova-
la posledních osm let. A jelikož knihovna nebude jen 
tak obyčejnou knihovnou, ale i živoucím kulturním 
a komunitním centrem, vzniklo místo i pro novou po-
zici kulturní referentky, kterou od dubna zastává Adéla 
Rujzl (pisatelka tohoto článku).

Abychom se v našich nových rolích a v novém prostoru 
zabydlely co nejrychleji – a především, abyste se u nás 
cítili pohodlně vy, hosté knihovny – připravily jsme 
krátký dotazník, který najdete vložený v tomto zpravo-
daji, případně v provizorní knihovně na obecním úřadě. 
Vyplněné papírové formuláře můžete donést do knihov-
ny na obecní úřad nebo na poštu. Dotazník lze také vy-
plnit on-line – viz přiložený QR kód. Budeme vděčné, 
když se zapojíte. 

Přejeme vám krásné léto a šťastnou ruku při výběru čti-
va na pláž, do hor, k bazénu i do lesa.

Za tým knihovny
Adéla Rujzl

Markéta Krapková 
∙ žije v Ostopovicích od svých 10 měsíců, 
 pochází odtud její tatínek
∙ je máma, manželka a tak trochu snílek, 
 pracuje ve státní správě
∙ má ráda historické romány inspirované 
 skutečnými událostmi nebo lidmi 
∙ právě čte Rozpůlený dům od Alice Horáčkové
∙ v knihovně by ráda přispěla k návratu dětí 
 ke čtení knih

Adéla Rujzl
∙ vnučka Aleny Vamberové, vyrůstala 
 v Troubsku (ale hodně taky v Ostopovicích)
∙ aktuálně máma na mateřské, pracovala 
 v médiích a v kultuře
∙ ráda se vrací ke čtení pohádek a knih pro děti 
 (a ještě radši je teď předčítá)
∙ právě čte Geniální přítelkyni od Eleny Ferrante 
 a Knihy džunglí od Rudyarda Kiplinga
∙ pestrou dramaturgií by chtěla do knihovny 
 přilákat i ty, kteří se jí zatím vyhýbali

12. 7.  14:00–18:00
19. 7.  14:00–18:00
2. 8.  14:00–18:00
23. 8.  14:00–18:00
30. 8.  14:00–18:00

Prázdninová otevírací 
doba knihovny 
na obecním úřadě
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Školní akademie ke 
45. výročí založení ZŠ Labská
Při příležitosti 45. výročí založení naší školy se ve čtvr-
tek 25. května 2023 konala v prostorách tělocvičny 
slavnostní školní akademie. Přípravy na ni začaly před 
mnoha týdny a do akce se zapojila doslova celá škola. 
Vstupní prostory se postupně proměňovaly v galerii, 
pyšnící se výtvarnými pracemi našich žáků. Do slav-
nostního hávu se oděla i sama tělocvična, která připo-
mínala prostorný divadelní sál.

Krátce po 16. hodině napětí organizátorů a účinkují-
cích i nedočkavé očekávání diváků konečně skončilo. 
Akademii zahájil svým uvítacím proslovem pan ředi-
tel Mgr. Michal Dlouhý. Na historii školy zavzpomínal 
emeritní ředitel, pan Mgr. Lubomír Strnad. Dlouhole-
tou úspěšnou pedagogickou práci ocenili a vše dobré 
do dalších let popřáli škole pan starosta Mgr. Vladan 
Krásný a pan místostarosta Mgr. Jiří Dvořáček.

A pak už tělocvična, zaplněná do posledního místa, oži-
la pásmem vystoupení. Program akademie byl velmi 
pestrý a účinkující se střídali v rychlém sledu za sebou. 
Průvodci celého programu byla moderátorská dvojice 

žáků 7. ročníku. Nechyběla hudba, tanec, básničky, 
děti prvního stupně a výběr žáků druhostupňových nás 
dokázaly rozesmát i dojmout. Za exotikou jsme se vy-
pravili do Grónska či k námořníkům. Nostalgické staré 
časy připomněly retropísničky i taneční vystoupení na 
hudbu skupiny ABBA. Nezapomnělo se na lidové pís-
ně, pohádky, zprávy ze života naší školy ani na českou 
historii. Diváky roztleskala temperamentní vystoupení 
Plány jdou nebo Wednesday. Žáci druhého stupně zara-
povali Ódu na Labskou.

Slavnostní akademie ke 45. výročí založení ZŠ Labská 
po dvou hodinách došla do svého konce. Odměnou za 
práci dětí a pedagogů byly úsměvy na tvářích diváků 
i slzy dojetí v očích maminek či babiček našich nejmen-
ších.

Závěrem bychom rádi poděkovali pedagogickým i ne-
pedagogickým zaměstnancům za svědomitou práci a ši-
rokým řadám našich příznivců za dlouholetou podporu 
naší školy.

Vedení ZŠ Labská

Foto: archiv ZŠ Labská
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Ochránce naší obce 
svatý Jan Křtitel
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Pokud se lidem vede hmotně celkem dobře, mnozí si 
uvědomují, že k tomu, aby jejich život byl skutečně 
spokojený, potřebují ještě něco. Ne jenom ty hmotné 
jistoty, ale také nějaké zakotvení, potřebují svůj život 
někomu svěřit, potřebují ochránce a přímluvce. Někteří 
z nás se sice s obavami dívají do budoucnosti a možná 
ani nedokážou říct, čeho se bojí. Je to dáno tím, že to, na 
čem Evropa v průběhu druhé poloviny dvacátého století 
stavěla, nefunguje. Evropa chtěla vybudovat bezpečnou 
společnost, ve které se bude stále víc vyrábět a stále víc 
spotřebovávat, a tak to půjde pořád dokola. Další feno-
mény, jako zábava, vliv médií a také stanovisko pře-
ceňující práva jedince. Jsou to nezadatelná práva, ale 
zapomíná se na to, že jedinec má také povinnosti vůči 
společnosti, ve které žije. Myšlení je zaměřeno právě na 
věci, na které se dá sáhnout. Přítomnosti chybí duchov-
ní rozměr a zakotvení. Naši předkové se opírali o víru 
a rozhodli se svěřit ochranu obce svatému Janu Křtiteli 
a svatému Medardovi. Pro ty, kteří o Janu Křtiteli nesly-
šeli, uvádím stručný životopis. Jan byl prorok. (Bible, 
Mt 14,5) Žil asketickým životem, nesouhlasil s porušo-
váním Zákona, netoleroval Zlo, v očích napomenutých, 
i mocných, byl nepřítelem „svobody“.  Jedním z moc-
ných byl i král Herodes.

V patnáctém roce vlády císaře Tiberia, když Pontius Pi-
lát spravoval Judsko a v Galileji vládl Herodes, jeho 
bratr Filip na území Itureje a Trachonitidy a Lyzanias 
v Abiléně, za nejvyššího kněze Annáše a Kaifáše, stalo 
se slovo Boží k Janovi. (Bible, Lk 3, 1-3) Historicky do-
kázáno.

Král Herodes Jana Křtitele tiše obdivoval a patřil 
k jeho tajným sympatizantům. Dobře poznal, že Jan je 
muž spravedlivý. Problém nastal, když Jan zaútočil na 
jeho druhé manželství. Herodes si totiž vzal rozvedenou 
manželku svého nevlastního bratra Filipa. (Bible, Mk 
6,17-18) To však bylo proti Mojžíšovu zákonu, který ne-
dovoloval, aby si rozvedenou ženu vzal bratr bývalého 
manžela. Zřejmě se tím mělo bránit tomu, aby si muži 
v jedné rodině mezi sebou manželky postupně vyměňo-
vali. Herodes předpokládal, že když si vzal ženu nevlast-
ního bratra a navíc je král, snadno mu to projde. A také 
mu to prošlo. Nikdo ze zbožných farizeů a zákoníků ze 
strachu neřekl ani popel. Pouze prorok Jan. Mohl si to 
nechat pro sebe a mlčet. Ale Jan vycházel ze zásady, že 
Boží slovo platí pro každého stejně. V celém světě bylo 
tehdy obvyklé mít zvláštní zákony pro svobodné a pro 
otroky. Jiná práva měli muži a jiná ženy. Boží zákon 
však měří všem stejně. Králům i venkovanům.

Herodes dal Jana uvěznit, i přesto, že mu rád naslou-
chal. Když ho slyšel mluvit, byl Herodes celý nejistý 
(Bible, Mk 6,20), a přece si ho šel občas se zájmem po-
slechnout. Není to divné?

Jistě ano, ale s námi je to podobné. Víme o svých chy-
bách, stejně jako Herodes. Rádi bychom se jich zbavi-
li, nemáme k tomu však sílu. Podobně jako Herodes se 
rádi utěšujeme a říkáme si: „Jednou to dám všechno do 
pořádku.“ Ale čím déle to odkládáme, tím větší hrozí 
nebezpečí, že už to nikdy neuskutečníme.

Byla tu totiž Herodiada. (Bible, Mk 6,19) Jeden He-
rodes ji už propustil a teď ji možná kvůli Janovi opustí 
i jeho bratr. Ta žena se cítí ohrožena a myslí pouze na 
sebe. V okamžiku, kdy se objeví příležitost proroka uml-
čet, nezaváhá ani na vteřinu. 

Je nebezpečné nenávidět. Stačí málo a zlý čin se náhle 
stane skutečností. Nenávist je stejně nebezpečná jako 
vražda. Od zlé myšlenky k činu je blíž, než si myslíme. 
Není moudré někoho nenávidět a vidět v něm jediný 
zdroj svých obtíží. Kdo myslí jen sám na sebe, dovede 
být velice zlý.

Klíčovou postavou je však Salome, dcera Herodiady. 
(Bible, Mk 6,22) Její jméno známe od historika Josefa 
Flávia. Bylo to děvče, kterému bylo nějakých dvanáct 
let. Její tanec byl zřejmě docela nevinné rytmické cviče-
ní. Heroda však okouzlila a ten ve své bohorovnosti na-
bídl dítěti polovinu království. (Bible Mk 6,23) Čekal, 
že si dívenka bude přát nové šaty nebo výlet do Egypta. 
Ale když uslyšel její přání, zbledl hrůzou. „Chci, abys 
mi dal na míse hlavu Jana Křtitele!“ (Bible, Mk 6,25)

Jak snadno může dospívající dítě zničit životy druhých. 
Možná si ta dívenka myslela, jaká je z ní hvězda. Cíti-
la se důležitá a takřka dospělá. Možná si myslela, že je 
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to jen taková hra. Stačí kliknout a je po člověku. 
Ve skutečnosti se Salome dala zneužít a ublížila ne-
vinnému člověku.

I dospívající děti mají svou odpovědnost a nemohou 
se vymlouvat, že nevěděly. Kolikrát třeba musí volit 
mezi svými rodiči, kteří je ve svých sporech chtějí 
mít na své straně. Děti tak mohou jednomu z rodičů 
velice ublížit. 

Nakonec je tu Herodes. Nešťastný král, který rych-
leji mluvil, než myslel. Celý život si musel vyčítat tu 
nešťastnou přísahu. Přitom měl na vybranou. Mohl 
svou přísahu odvolat. Přišel by tím sice o svou vla-
dařskou čest, ale nebyl by vrah. Byli tu však ještě 
Herodovi rádci a bujará společnost, která slavila 
Herodovy narozeniny. (Bible, Mk 6,21) Proč nikdo 
z nich nešel za králem, nevzal si ho stranou a neře-
kl mu: „Králi, nedělej to. Bude tě to mrzet! I když 
Jana umlčíš, jeho hlas tě bude v noci pronásledovat. 
I když bude mrtvý, ve tvém srdci bude jako živý.“ 

Bohužel se nikdo tak odvážný a pravdivý nenašel. Ně-
kdy můžeme váhajícímu člověku velmi pomoci, ale 
nesmíme to odkládat. Ani náš čas není nekonečný. 

Kat byl připraven a dříve než zpitým hostům došlo, 
co se stalo, přinesli do sálu mísu, na které byla Ja-
nova hlava. (Bible, Mk 6,28) 

Proč je ochránce naší obce tak veliký? Byl člověkem, 
který položil, my bychom řekli, smysl svého života 
mimo sebe. Jak je to s námi? My když plánujeme 
budoucnost, tak je tam vždycky to „já“. Jan Křtitel 
toto všechno nějakým způsobem přehodnotil a udělal 
to, že smyslem jeho života bylo připravit cestu Ježíši.

Dělal to dobře, na sto procent, a lidé jím byli do-
slova fascinováni. Každý z nás chce vidět nějaké 
výsledky své činnosti, každý z nás chce prožít něco 
pěkného, něco krásného, ale Jan Křtitel pouze při-
pravoval, napomínal, urovnával. Zlo s sebou nese 
zánik, porušení, rozdělení. A naopak každé dobro 
v sobě má zase život, má v sobě vynoření, nadech-
nutí. Jsme znechuceni, když nás média zahlcují 
negací. Ale už v antice se říkalo, že moudrý mluví 
proto, aby se podělil, rozdělil o nějakou myšlenku. 
Hlupák mluví proto, aby nás zahltil slovy.

Marie Kubová
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Agrofóry Petra Dubjaka jsou oděny do nadsázky a humoru, 
ale možná jen zdánlivě. Je v nich něco mezi proroctvím, 
prognózou a věštbou. Snad se těchto vizí nikdy nedočkáme, 
i když některé nás už plně zasáhly.

AGROFÓRY dlouhodobě vycházejí v oborovém měsíčníku 
MECHANIZACE ZEMĚDĚLSTVÍ.

Agrofóry
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Moto Ostopovice
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Vážení čtenáři, přinášíme vám ohlédnutí za výsta-
vou motorek, která se konala 28. května na sokolov-
ně. Vyzpovídali jsme Honzu Horáka z motoklubu 
Brněnští draci. Povídali jsme si o motorkách, motor-
kářích a lidech.

K tvému motosrazu na ostopovické sokolovně 
chceme uvést do zpravodaje pár podrobností.
Nenazýval bych to motosrazem, ale výstavou. Ale k tomu 
se dostaneme.

Pravda, motosraz by vypadal trošku jinak.
Třikrát jsem organizoval motosraz v Miroslavi, všechny 
akce vždy nakonec doprovázely vzájemné hádky skupin 
účastníků, které vyústily ve rvačky. Ani hlídkující poli-
cie nebyla schopna tomu zabránit nebo to ukončit. 

Jak ses k motorkám dostal?
Můj otec mě k tomu od dětství vedl, vozíval mě na Če-
zetě 125 ze sedmačtyřicátého roku. Mamka sedávala 
za ním, já na nádrži za řídítkama. A mně se to zalíbilo. 
V deseti letech jsem už brával bráchovi mopeda a s bra-
trancem jsme jezdili na Horbaňák řádit. Dokonce jsem 
se spolužákem vyměňoval dobrodružnou literaturu 
za benzín z jejich domácích skútrů.

V deváté třídě jsme si mohli na základce udělat řidičák 
na malou motorku a v sedmnácti jsem si udělal řidičák na 
velkou motorku, to už bylo v učení, kdy jsem jako opra-
vář zemědělských strojů musel mít osvědčení i na traktor. 
No a to bylo v roce 1968, kdy se dala koupit pětirychlostní 
90ka, která mohla jet až stodvacítkou, a to jsem „smazal“ 
kdejakou „dvěapůlu“. To mně vydrželo do vojny. Pak jsem 
stavěl barák, v té době už nic do sbírky nepřibylo.

V 90. roce se nám otevřel svět. Jeden známý si dovezl 
rozdělanou cestovní Yamahu XJ 650. Byla to tak lukra-
tivní nabídka, že jsem obratem sehnal peníze a za 40 ti-
síc jsem si koupil první velkou motorku .  

Co jsi s ní po koupi dělal? Daly se upravovat 
některé součástky z jiných motorek?
Po koupi jsem ji složil. Některé díly jsem musel upra-
vit a použít z jiných motorek, podobné blatníky z Jawy, 
blinkry. Doplňoval jsem je z toho, co bylo. Na montáž 
jsem měl k dispozici velký plakát té motorky v řezu. 
Dál jsem pak stroj vylepšoval. Co se dalo odmontovat, 
to jsem nechal pochromovat. 

Jezdil jsi na ní, nebo to byl jen sbírkový 
kousek do stojanu? 
Do 94. roku. V tom roce jsem ale chtěl něco lepšího, 

jiný známý mi dovezl z Itálie Yamahu FJ 1200. Celou 
jsem ji rozdělal a složil, ovšem motor mi pomohl kom-
pletovat bývalý závodník Pavel Chmelař. Říkal jsem si, 
že se takový objem projeví na lepších jízdních vlastnos-
tech, ale nebylo tomu tak. Při velkých rychlostech měla 
vibrace a nedosahovala pocitu z jízdy jak na předchozí 
650ce. Pak jsem se zhlédl ve ,,Fárošovi“ (Honda), to už 
byl supersport a ten už stál v 95. roce 230 tisíc. 

Jak jsi pokračoval s opravami a nákupy 
motorek v posledních letech? 
Plodné bylo pro mne období koronaviru, kdy jsem zre-
novoval ostatní motocykly, zmiňovanou 90ku, 175ku, 
Pionýra a Babetu. Tak jich mám dohromady devět a de-
sátou bych si chtěl ještě pořídit.

Do toho výčtu mi nezapadá ten závodní stroj, 
cos měl na výstavě.
Toužil jsem mít závodní motorku. Dnes už jsem starší, tak 
si netroufám na takové jezdit. Jak chodím po těch závod-
ních okruzích, tak jsem se potkal s nějakým Alexandrem 
Vysloužilem, on i jeho synové jezdili silniční okruhy. A on 
občas někomu dovezl nějakou starou závodní motorku. 
A já jsem tu Hondu 350 viděl někde na plakátu. Je podob-
ná jako Jawa, jenže je výkonnější, je to čtyřválec a čtyřtakt. 

Tehdy se mě ptal, proč nejezdím závodní okruhy. Já na to, 
že na to nemám motorku, a on: ,,Já ti ju z Itálie dovezu...“ 
Tak jsem přišel za tisíc euro k rezavýmu vraku s funkč-
ním motorem. Doma jsem od kluků slyšel, co jsem si to 
dovezl za ,,šrot“. Do šroubku jsem ji rozmontoval, sou-
částky bylo potřeba pozinkovat, pochromovat, nalakovat. 
Opět smontování podle plakátu s řezem, včetně finálních 
doplňků. Doladit barvy a nalepit samolepky a drobnosti. 
Rok a půl jsem ji skládal, motor zpočátku moc nejel, tak 
mi ho pomohl seřídit kamarád, který má doma motorovou 
brzdu a válce na doladění výkonu, kola mi přemontoval 
jiný kamarád na závodní ráfky a čtyřklíčové brzdy. 
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Rozhovor
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Tady na výstavě nevypadala jako rezavý 
nepojízdný krám. Když jsi ji vezl, charakteristický 
zvuk motoru byl slyšet přes celou vesnici. 
Letos jsem vyhověl prosbě Tomáše Heimerleho a půjčil 
jsem mu ji na závody v Branné. On žije v Ostopovicích 
a je stále aktivní. Má terénní crosovou motorku a nyní si 
koupil cestovní osmistovku Triumph. Tyto závody jsou 
na pravidelné projetí okruhu, ne na rychlost, i když prv-
ních pět spolu závodí naostro.

Pojďme k místní výstavě motorek. 
Jak se ti ostopovická výstava líbila touto formou?
Dobrá akce, jen škoda, že se na poslední chvíli nepodaři-
lo nachystat zvukovou aparaturu pro hudbu a rozhovory.

Je šance, že by se taková výstava mohla stát tradicí?
Náš pan starosta se vyjádřil, že by příště znova do toho 
šel, a já bych byl rád. Mohla by se napravit chybějící 
hudba, dřív nachystat prostředí. 

Jak by ta výstava měla ideálně vypadat?
Větší finanční účast obce, abychom mohli uspořádat 
více aktivit pro děti. Mohl bych sehnat i kaskadéra. 

Pro kaskadéra by se musela udělat krátkodobá do-
pravní omezení na ulici. Je to dobrý námět k pořá-
dání dalších ročníků. Škoda, že se neúčastnil Daniel 
Tureček, měl závody. Dan se věnuje motorkám už 
několik let a je velmi úspěšný mladý závodník. Mohl 
by také spolupracovat, ale musí se respektovat jeho 

závodní sezóna. Oslovovali jsme jej před pořádáním 
výstavy, ale měl program na Slovakia ringu. 

Co Ostopovice, kolik je tu závodníků? 
Máš přehled i o místních motorkářích? 
Někteří místní kluci jezdili na pionýrech na různých 
okruzích, Krumlov, Ořechov, Znojmo, Břeclav. Ivan 
Meloun jezdí přírodní okruhy, dvěstěpadesátky i třista-
padesátky, s motorkou Ducati, měl ji i na výstavě, ale má 
doma i rozdělanou Yamahu. Závodník Tomáš Heimerle, 
toho jsem sponzoroval, pomohl jsem mu v sezóně, kdy 
pak byl mistr republiky, koupil jsem mu sadu závodních 
pneu. A v Nebovidech bydlel závodník Quirenz, on měl 
upravenou dvěstěpadesátku, Jawu a Yamahu dohroma-
dy, ale vyhrával i ve třídě 350. Synové mi jeho trofeje 
darovali do sbírky. Dalším místním hobby závodníkem 
na přírodních okruzích je Petr Šulc.

Co bys na závěr vzkázal čtenářům? 
Kdo fandí motorkám, je stále mlád, má cíl, nebo lépe ře-
čeno nestárne. Motorkáři fandí rockové muzice, při tom 
se taky nestárne. Vzkaz rychlým silným osobním auto-
mobilům, aby s motorkami nikdy nezávodily, nemají na 
to. Aby se řidiči při vjezdu na silnici vyšší třídy řádně 
rozhlédli, nejvíce havárií je kvůli nedání přednosti v jíz-
dě. V budoucnu bych chtěl vytvořit ucelený dokument, 
mám spoustu videomateriálů ze všech možných akcí, 
mám kartotéku akcí, spoustu výstřižků z novin a motor-
kářskou kroniku.

Jana Horáka se ptali 
Jaroslav Šebánek a Petr Dubjak 

Všechna foto: Petr Dubjak
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Informace z TJ Sokol Ostopovice
Soutěžní ročník 2022/2023 je minulostí.  Přinášíme vám 
jeho zhodnocení a zajímavosti z našich oddílů  národní 
házené a stolního tenisu.

Národní házená
V letošním ročníku se nám podařilo obsadit většinu 
mládežnických kategorií, a to mladší a starší přípravku, 
mladší a starší žačky, mladší a starší žáky, dorostence 
a ve druhé lize působí naše družstvo mužů. U žákyň, 
mladších žáků a dorostu se na výsledcích projevily pře-
chody hráčů a hráček mezi jednotlivými kategoriemi 
a tím přechodné horší umístění družstev.

Tradičně širokou základnu a dobré výsledky mají druž-
stva mladší a starší přípravky, která i letos patřila k nej-
lepším ve svých kategoriích.

Velkou radost nám udělalo družstvo starších žáků, které se 
coby druhý tým soutěže krajského přeboru probojovalo na 
Pohár ČR, jehož se účastní družstva, která obsadila 2. mís-
ta v krajských přeborech z celé ČR. Tentokrát se turnaj 
konal v Ejpovicích u Plzně ve dnech 9.–11. 6. 2023.

nás padla krize. A po velice špatném výkonu ve druhém 
poločase jsme zvítězili těsně 16:15. Po sobotě ale bylo 
jasné, že už nám vítězství nikdo nemůže vzít. 

Přesto naše družstvo porazilo i posledního soupeře Svi-
nov 19:13 a bez ztráty bodu ovládlo celý prestižní turnaj 
– Pohár ČR.

Při závěrečném ceremoniálu nás ještě potěšilo vyhlá-
šení Jana Zeráka nejlepším útočníkem turnaje a také 
druhé místo Josefa Tomečka mezi brankáři, který byl 
rovněž vyhlášen nejužitečnějším hráčem našeho týmu.

Sestava našeho družstva: 
Brankáři: Josef Tomeček, Filip Tomašovič, 
který alternoval i v obraně
Obránci: Marek Chaloupka, 
Adam Rusanov, Lukáš Zahradník
Útočníci: Jakub Rusanov, Jan Zerák, Viktor a Matěj 
Horákovi, Ondřej Štěpánek, Ondřej Tománek
Trenéři: Pavel Polcar a Pavel Krejčík
Týmu patří velké poděkování za vzornou reprezentaci 
nejen TJ Sokol, ale i obce Ostopovice.

Před turnajem jsme nebyli favority a hlavně ze zápasů 
s družstvy ze západočeského kraje, které nás čekaly již 
v pátek, jsme měli obavu. Opak byl pravdou, velkého 
favorita turnaje, družstvo Litohlav, jsme jasně přehrá-
li 20:14, i když poločas byl 6:6. Větší práci jsme měli 
s družstvem domácích Ejpovic, ale nakonec jsme do-
sáhli vítězství 17:14 (10:8). V pátek nás čekal ještě Ba-
ník Most a opět po smírném poločase jsme zvítězili jas-
ně 24:18. V sobotu pak nebezpečný Krčín, přesto jsme 
poločas vyhráli jasně 18:6 a mohli si dovolit střídání 
všech hráčů. Nakonec z toho bylo jasné vítězství 25:10. 
Odpoledne jsme se ještě střetli s dosud nejhorším muž-
stvem Staré Huti. Po jasném prvním poločase 10:5 na 

Družstvo mužů bylo po podzimní části 2. ligy skupiny 
B na čtvrtém místě. V jarní části se prokázalo zlepšení 
téměř u všech hráčů.  Výrazně se zlepšil projev druž-
stva, bojovnost a také týmový duch. Díky tomu skon-
čilo naše družstvo celkově na druhém místě, což je 
nejlepší výsledek od roku 2014, po opětovném postupu 
do druhé ligy. Družstvo je složeno výhradně z vlastních 
odchovanců a díky velmi nízkému věkovému průměru 
má další potenciál růstu.

Obrana nastupovala ve složení Jakub Krejčík, Martin 
Živěla a Tomáš Šmídek, které z branky jistil především 
Karel Přikryl, se střídajícími Pavlem Pospíšilem a Davi-
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dem Berkou. Během zimní přípravy a jarní části sezóny 
se hra zadních řad výrazně zlepšila a patřila k nejlepším 
v celé soutěži.

V útoku hrál prim především Matěj Krejčík, který patřil 
opět k lídrům celého týmu. Dobře ho doplňovali brat-
ři David a Adam Tuškovi, David Polcar, Jakub Šmídek 
a benjamínek Filip Dejl. Snahu hrát atraktivní a rychlou 
technickou házenou se daří postupně naplňovat. Chce-
me bavit hrou nejen sebe, ale i diváky, jejichž počet se 
postupně zvyšuje.

Družstvo je vedeno dlouhodobě trenéry Davidem Šmíd-
kem a Petrem Vlachem.

Stolní tenis
V letošní sezóně se účastnila okresních soutěží tři druž-
stva. Po podzimní části byl A-tým v klidném středu tabul-
ky, po sérii prohraných utkání se po Vánocích dostal do 
boje o udržení. Avšak důležité bitvy s týmy z Moravských 
Knínic a Hrušovan hráči zvládli a nakonec uhájili přísluš-
nost do okresního přeboru 1. třídy. B-tým byl po podzimu 
poslední a bylo jasné, že jeho hráče čeká těžká jarní část, 
aby se zachránili v okresním přeboru 2. třídy. Nakonec se 
díky zlepšeným výkonům v jarní části dostali na desáté 
místo tabulky, a tak si zachovali příslušnost v dané soutěži. 
C-tým složený z větší části z nových hráčů si během jarní 
části udržel trend nastavený na podzim a velmi dobrými 
výsledky se udržel na pátém místě tabulky.

Pět žáků se účastnilo okresních bodovaných turnajů. Cel-
kově skončili v druhé desítce hráčů. Celkem se účastnilo 

přes čtyřicet hráčů. V průběhu dubna se připojili i do nové 
soutěže žákovských družstev, kde si vyzkoušeli i prostředí 
týmové soutěže a s bilancí jednoho vítězství, dvou remíz 
a pěti porážek skončili na sedmém místě. Jediný náš doros-
tenec Matěj Kubiš se účastnil krajských turnajů a ani zde 
se neztratil a přivezl si několik skalpů.

Po náročné jarní části sezóny, kdy se podařilo udržet 
všechna mužstva v jejich soutěžích, jsme zakončili se-
zónu turnajem ve čtyřhrách. Nyní je potřeba zregenero-
vat a nabrat nové síly do příští sezóny. V ní přibude je-
den nový mužský tým složený především z našich žáků, 
kteří přecházejí do dorostenecké kategorie.

Závěrem patří velké poděkování všem trenérům, rozhod-
čím, funkcionářům, ale i hráčům za předvedené výkony, 
práci pro Sokol a přístup k výchově dalších generací.

Petr Vlach, Pavel Krejčík, Tomáš Trávníček

Všechna foto: Petr Vlach
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Šikovné ostopovické tenistky
Na kopci nad Ostopovicemi, v brněnské 
městské části Kohoutovice, se v klidném 
prostředí kohoutovických lesů nacházejí 
tenisové kurty, kde působí tenisová škola 
TILIA Brno, kterou navštěvují i děti z Osto-
povic.

Jedny z největších tenisových nadějí naší 
tenisové školy jsou právě dvě ostopovická 
děvčata – sestry Sofie a Julie Vlčkovy. Obě 
pilně a odhodlaně trénují a sbírají první vý-
hry (i prohry) a úspěchy na turnajích.

Starší z dvojice Sofie (8 let) hraje tenis již 
třetím rokem a už v loňském roce si připsa-
la pár hezkých výsledků. Na obou turnajích, 
které v roce 2022 Sofie absolvovala, se vždy 
dokázala probojovat až na stupně vítězů, 
když obsadila 3. místa. Na tyto loňské úspě-
chy navázala v letošním roce opět 3. místem 
z domácího halového turnaje, kdy sehrála 
čtyři vyrovnaná utkání se staršími soupeři 
a soupeřkami, ve kterých si připsala tři ví-
tězství, a finále jí uteklo o pár vyhraných 
bodů. Za zmínku také určitě stojí i Sofiino 
8. místo z turnaje, kterého se účastnilo přes 
30 hráčů a hráček z celého Jihomoravského 
kraje.

Mladší Julie (7 let) začala svoji turnajovou 
dráhu tuto zimní sezónu na domácích tur-
najích. A hned svůj první turnaj, kterého se 
zúčastnila, dokázala vyhrát. V probíhající 
letní sezóně je Julie stabilní členkou našeho 
družstva minitenistů, kteří bojují v krajské 
soutěži o co nejlepší umístění. V těžké sku-
pině, do které jsme nalosovaní proti dalším 
kvalitním brněnským klubům, dokázala 
zatím Julie 2 zápasy (ze 4 zápasů, kterých 
se zúčastnila) vyhrát a výrazně tím přispívá 
k průběžnému 5. místu družstva v tabulce.

Ale abychom holky jenom nechválili. Ně-
kdy je to s nimi na tenisovém kurtu pěkná 
dřina, protože mají „svoji“ hlavu. V jejich 
tréninkovém i zápasovém úsilí jim výrazně 
pomáhají rodiče a podporují je vytvářením 
kvalitního zázemí, jejich vožením na trénin-
ky a sdíleným prožíváním výher a proher.

Trenérský tým TK TILIA Brno

Pokud máte děti a chtěli 
byste si tenis vyzkoušet 

či ho začít hrát, 
rádi Vás v naší tenisové škole 

přivítáme. 

Bližší informace získáte 
od paní Kadeřábkové 
na tel. 739 081 187, 

e-mail: alca@tktilia.cz.
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aktuální  poptávka 
NEMOVITOSTÍ

Jan Vystoupil

makler@janvystoupil.cz
www.janvystoupil.cz

+420 774 999 016

PRO SVÉ KLIENTY 
AKTUÁLNĚ HLEDÁM:
Rodinný dům určený ihned k nastěhování či k menší 
rekonstrukci
Stavební pozemek nebo pozemek s domem k demolici
Rekreační nemovitost (vinný sklep, chatu, chalupu)
Zahradu či ornou půdu pro rekreační a pěstitelské účely

POZEMKY DOMY ZAHRADY SKLEPY

nší Vizualizace 
budoucího stavu

3D sken 
nemovitosti

Profi foto 
+

Videoprohlídka

odhad 
nemovitosti

Chcete být součástí 
kulturního dění 
v Ostopovicích?

Podělte se o své nadšení 
a ozvěte se nám na 

kultura@ostopovice.cz

Těšíme se na vás!
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